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هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و ورزشی

قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفت: با استفاده 
از نیروگاههای خورشیدی و پراکنده در صنایع کوچک و 
مدیریت مصرف می توانیم از قطع برق واحدهای صنعتی 

جلوگیری کنیم.
سید مهدی فرحی قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی 
در حاشــیه بازدید از واحد های تولیدی شهرســتان البرز 
استان قزوین در گفتگو با خبرنگاران اظهارداشت: امروز 
از واحدهــای صنعتی مســتقر در شــهرک های صنعتی 

کاســپین یک و دو و شــهر صنعتی البرز بازدید کردیم و 
آنها را پویا و فعال دیدیم.

وی افــزود: با رویکــرد منطقی دولت ســیزدهم برای راه 
اندازی صنایع نیمه فعال و غیرفعال تلاش جدی شــد و 
چند هزار واحد نیمه فعال و راکد به چرخه تولید بازگشت 
بیانگــر عــزم و اراده جدی دولت در راســتای پیشرفت و 

تولید کشور بود.....
صفحه ۳

با حضور مسوولان کشوری و استانی؛

بیست و ششمین جشنواره خیرین مدرسه ساز 
استان قزوین برگزار شد

بیســت و ششــمین جشنواره خیرین مدرسه ساز اســتان قزوین با حضور حجت الاسلام علی لطیفی معاون وزیر 
آموزش و پرورش و رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی، ســالار آبنوشو فاطمه محمدبیگی نمایندگان 
قزوین در مجلس شــورای اســلامی، علی رحمانی معاون اقتصادی استانداری، نقی سیاهکالی مرادی مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان، سعادتفر مدیرکل نوســازی مدارس استان، ملکی پور فرماندار قزوین، موسوی مدیرکل 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، رستمی مدیرکل صمت و صفاری مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 

استان قزوین در تالار ایرانیان برگزار شد...
صفحه ۴

فرحی، قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی: 

مدیریت مصرف انرژی 
برای کمک به بخش تولید 

ضروری است

۲

۲
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در مراســمی کــه با حضور حجــت الاســلام مصطفوی نیــا رییس کل 
دادگستری استان، رجبی دادستان مرکز استان و دیگر مدیران استانی 
برگزار شــد شهرداری محمدیه توسط دســتگاه قضا به عنوان شهرداری 
منتخب استان معرفی و از مهندس محمد پیری شهردار محمدیه با اهدا 

لوح تقدیر تجلیل شد.
محمد پیری شــهردار محمدیه در حاشیه این مراسم با توجه به انتخاب 
این شــهرداری توســط دستگاه قضا در حوزه پیشــگیری از  وقوع جرم و 
آسیب های اجتماعی در گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار مینودراظهار 
داشت: نقش شهرداری ها و شوراهای اسلامی شهر و روستا در راستای 
ارتقای آگاهی های عمومی، فرهنگ سازی و اقدامات پیشگیرانه در جهت 

کاهش آسیب های اجتماعی بسیار مهم و حایز اهمیت است. 
وی افزود: بروز ناهنجارهای اجتماعی و جرایم مختلف در شهرها یکی از 
مشکلات حاد امروز شهروندان است به همین دلیل نقش مدیریت شهری 

در اتخاذ سیاست پیشگیری از جرم بسیار تاثیرگذار است.
پیری تصریح کرد: شهرداری ها با ایجاد تغییرات در طراحی و برنامه ریزی 
مناســب مکانی، محیط را در برابر جرایم و آسیب های اجتماعی مقاوم 
نمــوده و با از بین بردن فرصت های مجرمانه در شــهرها موجب کاهش 

میزان جرایم می شوند.
شهردار محمدیه با اشاره به اقدامات انجام شده توسط این شهرداری در 

حوزه پیشگیری و کاهش آسیب های اجتماعی خاطرنشان کرد:
تعمیر و نگهداری مناسب مبلمان شهری،  تابلوها و علایم شهری و چراغ 
های روشنایی، شناسایی مکان های آسیب پذیر و رفع مشکلات طراحی 
و کاربری آنها، دقت در کاشت گیاهان به منظور جلوگیری از ایجاد گوشه 
هــای پنهان و فاقد نظارت، نورپــردازی کافی و مطلوب و بهبود وضعیت 
روشنایی معابر عمومی، پارکها، پارکینگ ها و غیره، رعایت استانداردهای 
طراحــی محیطی و مبلــمان شــهری و... از جمله اقدامات شــهرداری 

محمدیه در راستای پیشگیری از بسیاری از جرایم شهری بوده است.

پیــری افــزود: تاکنون ۸۸ دوربیــن نظارتی و امنيتی در شــهر محمدیه 
جانمایی و نصب شده است.

شهردار محمدیه خاطرنشــان کرد: استقرار پلیس در پارک ها و بوستان 
های شهر در راستای امنیت فضاهای عمومی، حذف عواملی که زمینه 
سرقت های عمومی اســت، ایمن ســازی فضاهای شــهرداری از جمله 
فرهنــگ سراها، همکاری با پلیس در خصوص نصب نرده ها وتجهیزات 
امنیتــی در ســاختمان ها و... از دیگر اقدامات شــهرداری محمدیه در 

راستای پیشگیری از جرایم است.
پیری همچنین در خصوص کارهای انجام شده شهرداری محمدیه گفت: 
با هدف کاهش آسیب های اجتماعی نسبت به راه اندازی مشاغل کسب 
وکار ویــژه زنان سرپرســت خانوار، کمک به اشــتغال معلولان و معتادان 
بهبــود یافته، کمک به مراکــز )NA( و راه اندازی مراکز ملاقات کودکان 

طلاق با والدین و...  اقدام شده است.
شهردار محمدیه یادآور شد: قطعا این موفقیت در سایه همراهی شورای 
اسلامی شهر و مراکز انتظامی و قضایی محقق شده که بار دیگر مسئولیت 
وتعهد ما را برای خدمت به شهروندان بیشتر کرده است که این شهرداری 
در راستای مسوولیت اجتماعی خود از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد.

کسب افتخار دیگری برای شهرداری محمدیه؛
شهرداری محمدیه به عنوان شهرداری منتخب استان قزوین 

توسط دستگاه قضا معرفی شد 

آشفته بازار دندانپزشکی:
بحران سلامت دندان با تعرفه های 

سلیقه ای و هزینه های کمرشکن

آقاعلیخانی، ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد:

پیگیری حل مشکلات ۱۵ هزار واحد تولیدی در 
ستاد ملی تسهیل

میزانی مدیرکل راه و شهرسازی استان قزوین خبر داد:

واگذاری هزار و ۱۹3 واحد مسکن شهری به متقاضیان قزوینی 
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قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفت: با استفاده از نیروگاههای 
خورشیدی و پراکنده در صنایع کوچک و مدیریت مصرف می توانیم از 

قطع برق واحدهای صنعتی جلوگیری کنیم.
ســید مهدی فرحی قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی در حاشــیه 
بازدید از واحد های تولیدی شهرســتان البرز استان قزوین در گفتگو با 
خبرنگاران اظهارداشــت: امروز از واحدهای صنعتی مستقر در شهرک 
های صنعتی کاسپین یک و دو و شهر صنعتی البرز بازدید کردیم و آنها 

را پویا و فعال دیدیم.
وی افــزود: با رویکرد منطقی دولت ســیزدهم بــرای راه اندازی صنایع 
نیمــه فعال و غیرفعال تلاش جدی شــد و چند هزار واحد نیمه فعال و 
راکد به چرخه تولید بازگشت بیانگر عزم و اراده جدی دولت در راستای 

پیشرفت و تولید کشور بود.
قائــم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی تصریح کرد: در شــهر صنعتی 
البرز بیــش از ۵۰۰ واحد صنفی و صنعتی فعالیت می کنند که بیش 

از ۹۰ درصد آنها فعالند.
30 خودروسازی در کشور فعالیت می کنند 	

فرحــی در خصوص افزایش تولید خودرو در کشــور نیز گفت: در حال 
حاضر بیش از ۳۰ خودروسازی در کشور فعالند و با تاکید وزیر صمت 
قرار اســت با افزایش ۲۸ درصدی میزان تولید و به یک میلیون و ۷۰۰ 
هزار دستگاه افزایش یابد که این میزان تولید در مجموعه خودروسازی 
های ایران خودرو، ســایپا و خودروسازان مونتاژی صورت خواهد گرفت 

تا حمایت از تولید صورت گیرد.
وی با اشــاره به بازدیــد خود از شرکت نیرو محرکــه قزوین تولیدکننده 
گیربکس خــودرو گفت: شرکت نیرو محرکه با بیــش از ۲ هزار و ۱۰۰ 
نفر پرسنل بخش مهمی از تولید گیربکس خودروهای کشور را تولید و 

تامین می کند و از واحدهای صنعتی شاخص استان است.
قائم مقــام وزیر صمت در امــور بازرگانی یادآورشــد: در صورت تامین 

گیربکــس می توانیــم اهداف خود را در تولید یــک میلیون ۷۰۰ هزار 
دستگاه خودرو محقق کنیم.

وی بیــان کرد: گیربکس دســتی در این واحد صنعتــی در حال تولید 
اســت و گیربکس اتوماتیک نیز در واحد دیگری تولید صورت می گیرد 

که امیدواریم نیاز داخلی را با این واحد تامین کنیم.
فرحــی در خصــوص بازدیــد از واحــد صنعتی نیــرو تهویــه البرز هم 
اظهارداشــت: این واحد در صنعت تولید کولرهای پلیمری با موتور بی 
ال دی ســی فعالیت مــی کند که مصرف برق آن نســبت به کولرهای 
معمولی شصت درصد کمتر است و این محصول می تواند به مدیریت 

بهینه مصرف انرژی کمک کند.
این مدیر تصریح کرد: حدود بیســت میلیون کولر آبی در کشور داریم 
که اگر موتورآنها با موتورهای »بی ال دی سی« تعویض شود می توانیم 

حدود شش هزار مگاوات در مصرف برق صرفه جویی کنیم.
وی گفت: هفته گذشته در نشستی با وزیر نیرو اعلام شد علیرغم این که 
در دولت ســیزدهم بیش از بیســت هزار مگاوات کسری برق تولید شد و 
توانستیم تراز منفی و کسری حدود ده هزار مگاواتی برق را جبران کنیم.

فرحی اظهارداشــت: در حال حاضر ده هزار مگاوات انرژی برق کمبود 
داریم و دولت تصمیم گرفته با یک برنامه مشــخص و همکاری صنایع 
بتواند این کسری را مدیریت کند که صنایع بایســتی هفته ای یک روز 

برق واحد خود را قطع کنند.
وی بیــان کرد: بــا راه انــدازی واحدهایی مانند خط تولیــد کولرهای 
پلیمری بخش زیادی از کسری برق کشور تامین می شود و راه اندازی 
نیروگاه خورشــیدی، استفاده  از ژنراتورهای جایگزین می توان کسری 

را جبران کرد.
فرحــی اضافه کرد: با تامین ســوخت نیروگاههــای کوچک می توانیم 
بــه صنایع کوچک کمک کنیم تا بخشــی از نیازهای انــرژی خود را با 

ژنراتورهای کوچک تامین کنند.

آقاعلیخانی، ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد:

پیگیری حل 
مشکلات ۱۵ هزار واحد تولیدی 

در ستاد ملی تسهیل
دبیر ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید گفت: سال گذشته با اجرای 
۲۱ هزار مصوبه در ستاد ملی تسهیل، مشکلات بیش از ۱۵ هزار واحد 

صنعتی کشور حل و روند تولید آن ها تسهیل شد.
محمدباقــر آقاعلیخانــی در گفت وگــو با خبرنگار فــارس در قزوین به 
ماموریت های مهم ســتاد ملی تســهیل و رفع موانــع تولید پرداخت و 
اظهار کرد: مهمترین وظیفه ســتاد ملی تســهیل و رفــع موانع تولید، 
بررسی و اتخاذ تصمیم جهت سیاست گذاری، اصلاح ضوابط و مقررات 
و اتخــاذ تصمیم در ســطوح ملی و اســتانی جهت رفــع موانع تولید، 
تســهیل امــور سرمایه گذاری، تولیــد، صادرات و واردات مــواد اولیه و 
ماشین آلات و تجهیزات مورد نیاز بخش تولید با رعایت قوانین مربوطه 
اســت. وی افزود: همچنین در این ســتاد می توانیم نسبت به اولویت 
تامیــن مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز واحدهای تولیدی اقدام کرده و 
تصمیم گیری کنیم و برای تســهیل دسترسی و تامین زیرساخت های 
مورد نیاز واحدهای تولیدی با رعایت قوانین مرتبط، سیاســت گذاری 
داشــته باشــیم.این مقام مســوول عنوان کرد: برای رفــع موانع پیش 
روی واحدهــای تولیدی در تمامی حوزه هــای مرتبط با بخش تولید و 
صادرات، در ســتاد اختیــار تصمیم گیری داریم و بــرای افزایش رونق 
تولید و رقابت پذیر کردن آن، تثبیت یا افزایش اشــتغال، افزایش بهره 
وری و افزایــش صــادرات با رعایت قوانین اختیــار هم تصمیم گیری و 

سیاست گذاری داریم.
دبیر ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید ادامه داد: از دیگر اختیارات 
ســتاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید، بررسی و اتخاذ تصمیم نسبت 
بــه رفع موانع سرمایه گذاری و کمک به تکمیل و راه اندازی طرح های 
نیمه تمام است که در این راستا نیز اقداماتی را در دستور کار قرار داده 
ایم. آقاعلیخانی تصریح کرد: بررســی و اتخاذ تصمیم نسبت به تعیین 
تکلیف بدهــی ها و تامین مالی مورد نیاز بخش تولید و تجارت، اتخاذ 
تصمیــم درخصوص اختلاف بیــن واحدهای تولیدی و دســتگاه های 
اجرایی کشــور و تصمیم گیری در خصوص پرونده های ارجاع شــده از 

سوی کارگروه ها در این ستاد انجام می شود.
وی خاطرنشــان کرد: ســال گذشــته ۲۱ هزار مصوبه برای واحدهای 
تولیدی سراسر کشــور در ســتاد تســهیل صادر شــد که خوشبختانه 
برای اولین بار رکورد مصوبات در کشــور شکسته شد و این امر به حل 
مشکلات تولیدکنندگان و صادرکنندگان کمک موثری کرده است.این 
مقام مســوول بیان کرد: همچنین با پیگیری های انجام شده بیش از 
۹۳ درصد مصوبات صادر شــده توسط ســتاد ملی تسهیل، اجرایی و 
عملیاتی شده است.دبیر ستاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید یادآور 
شــد: در اجرای مصوبات ســتاد، حدود ۲٠ درصد افزایش داشــته ایم 
و تلاش ما این اســت که تمامی دستگاه های اجرایی که وارد سیستم 
شــده اند با ما همکاری کنند تا شــاهد اجرای مصوبــات در ادامه کار 
باشــیم.آقاعلیخانی گفت: با رفع فشــار دســتگاه های نظارتی، شاهد 
رشــد اجرای مصوبات هســتیم و در این راســتا بیش از ۱۵ هزار واحد 
تولیدی و صنعتی در کشور مشکلات خود را به ستاد ارجاع دادند و در 
مجمــوع ۲۱ هزار مصوبه برای این واحدها صادر شــد.وی اذعان کرد: 
شاید نسبت به سال گذشته اجرای مصوبات را کمتر کردیم اما نگاه ما 
این بوده که با رایزنی و مکاتبات بتوانیم مشکلات را حل و تعهد و وعده 

ای کــه به تولیدکننده و سرمایه گــذاری می دهیم را عملی کنیم.دبیر 
ســتاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید اظهار کرد: سعی می کنیم کار 
کیفی کنیم و اجرای مصوبات سهل و فنی باشد و در نهایت بتوانیم از 

مصوبات خود به صورت کارشناسی دفاع کنیم.
آقاعلیخانی در پاســخ به این سوال که بیشتر مصوبات ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید در چه زمینه ای بوده اســت، گفت: بیشترین مصوبات 
در حــوزه مالی بوده و حدود ۵٠ درصــد از مصوبات به مباحث مالی و 
بانکــی اختصاص دارد و موارد مرتبط با شرکت شــهرک های صنعتی، 
امور زیرســاختی، گمرکی، امور مالیاتی، تامیــن و ورود مواد اولیه، ال 

سی، سرمایه گذاری خارجی، در رده های بعدی قرار دارند.
وی ادامه داد: با اقدامات انجام شده و استفاده از تجارب گذشته امروز 
به یک جمع بندی کارشناســی و به نقطه ای رســیدیم که تعداد ۲۹٠ 
نوع مشــکل در مسیر تولید و توسعه یک واحد را شناسایی و به عنوان 
موضوع قابل بررســی اســتخراج کرده ایم. در این راستا برای همه آنها 
راهکار و فرمول عملی طراحی کرده ایم تا موارد را بر اساس فرمول حل 
کنیم.این مقام مسوول یادآور شد: سیاست اصلی ستاد در سال جاری 
شناسایی قوانین مزاحم است و اگر بتوانیم این موارد را شناسایی و رفع 
کنیم به حل مشکلات واحدهای تولیدی کمک شایانی کرده ایم.دبیر 
ســتاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اضافه کرد: در این راستا با حوزه 
مقررات زدایی کشــور هماهنگ هستیم و تلاش می کنیم با اختیارات 
قانونی که داریم بتوانیم دســتورالعمل هــا و مقررات را حذف و اصلاح 

کنیم و از مسیر بخش مقررات زدایی به تسهیل در امور برسیم.
آقاعلیخانی اضافه کرد: ستاد ملی تسهیل این ابزار اجرایی و قانونی را 
دارد و مــی تواند برای یک واحد مقررات را نقض کند حتی اگر مصوبه 
دولت باشــد.وی بیان کرد: ســال گذشــته ۲٠ هــزار واحد صنعتی به 
ســتاد ملی تسهیل مراجعه کردند و کمتر از ۱٠ درصد مشکلات آن ها 
باقیمانده است و مابقی را با پیگیری های صورت گرفته، حل کرده ایم.

این مقام مســوول عنوان کرد: اولویت ما در ســتاد تسهیل و رفع موانع 
تولید شناســایی قوانین مزاحم اســت و در رویکرد بعدی ایجاد شرایط 
برای رفع مشــکلات تعهدات ارزی اســت. در این حــوزه، اختیاراتی از 
دولت می گیریم که این چالش جدی را که در اختیار واحدها نیســت 

را برطرف کنیم.
دبیــر ســتاد ملی تســهیل و رفع موانــع تولید همچنیــن در خصوص 
پیگیری کاهش سودهای بانکی در عرصه تولید نیز گفت: برای کاهش 
ســودهای بانکی که سیاست کلان کشور است و در جای دیگر تدوین 
می شود امکان مانور نداریم البته نباید نگران افزایش سود باشیم زیرا 
اگر اقتصاد جای خــود را پیدا کند و دخالت دولت در قیمت گذاری و 

نظارت حذف شود این مشکلات برطرف می شود.

خبر

فرحی، قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی:

مدیریت مصرف انرژی برای کمک به بخش تولید ضروری است 

حجتی پور، مدیرعامل شرکت گاز استان قزوین:

۸۰ میلیارد تومان پاداش صرفه جویی در 
مصرف گاز برای مشترکین قزوینی

مشــترکین گاز خانگی در استان قزوین بیش از ۸۰ میلیارد تومان 
پاداش صرفه جویی گرفتند.

مدیرعامل شرکت گاز استان قزوین، گفت: ۳۲۹ هزار مشترک گاز 
خانگی در اســتان قزوین که در زمســتان سال گذشته در مصرف 

خود صرفه جویی کرده بودند، پاداش صرفه جویی خود را گرفتند.
علی حجتی پــور با بیان این مطلب که پــاداش صرفه جویی به آن 
دســته از مشــترکین گاز خانگی که در بازه زمانــی ۱۶ آذر تا ۱۵ 
اســفندماه ۱۴۰۲ سال گذشته نسبت به مصرف سال قبل تر خود 
حداقــل ۱۰ درصد صرفه جویــی کرده بودند، تعلق گرفته اســت، 
اذعان داشت: از حدود ۴۴۵ هزار مشترک گاز خانگی در استان، 
۳۲۹ هزار مشــترک که بیش از ۷۰ درصد کل مشــترکین گاز در 
بخش خانگی را تشــکیل می دهند، مشــمول پاداش صرفه جویی 

شده اند.
وی افزود: بیشترین پاداش تعلق گرفته در استان قزوین برای یک 
مشــترک خانگی ۴۸ میلیون ریال است که روی جدیدترین قبض 

گاز مشترکین اعمال خواهد شد.
حجتی پور اعلام کرد: این مشــترکین از ۱۶ آذر تا ۱۵ اسفند سال 
۱۴۰۱ بیش از ۲۸۴ میلیون مترمکعب گاز مصرف کرده بودند که 
در مدت مشابه سال ۱۴۰۲ با مصرف ۱۹۸ میلیون مترمکعب گاز، 
مــصرف خــود را ۳۰ درصد معادل ۸۶ میلیــون مترمکعب کاهش 

دادند.
مدیرعامــل شرکــت گاز اســتان قزویــن طــرح پرداخــت پاداش 
صرفه جویــی به مشــترکین را اقدام خوب دولت دانســت و گفت: 
این طرح فرصت خوبی برای مشــترکین بخش خانگی اســت تا با 
بهینه سازی وسایل گازســوز منازل خود، علاوه بر کاهش مصرف، 

بابت صرفه جویی در مصرف منابع ارزشمند انرژی تشویق شوند.
حجتی پــور ضمــن قدردانی از مشــترکینی که بــا صرفه جویی در 
مصرف گاز خود، زمینه دسترسی به گاز را برای شهروندان دورترین 
نقاط اســتان فراهم کرده اند، از کلیه مشــترکین گاز خواست تا با 
رعایت الگوی مصرف، علاوه بر پاسداشــت ذخایر ارزشمند کشور 

در بخش انرژی، از پاداش صرفه جویی بهره ببرند.

فرمانی، رئیس شورای اسلامی شهر قزوین:

انتخاب فرد اصلح مسیر پیشرفت کشور را 
هموارتر می کند

علی فرمانی، رئیس شورای اسلامی شهر قزوین انتخاب فرد اصلح 
برای ریاســت جمهوری باعث هموارتر شدن مسیر  پیشرفت کشور 

دانست .
 وی گفــت: انتظــار مــی رود همه آحاد و اقشــار مختلــف مردم با 
حساســیت و با درک شرایطی که هم به لحاظ ملی و هم به لحاظ 
بین المللی داریم، ضمن حضور باشکوه در انتخابات ، زمینه حضور 

رئیس جمهوری شایسته و انقلابی را فراهم کنند.
فرمانــی با تاکید بــر اهمیت  انتخابات پیــش رو و اثرگذاری آن بر 
اقتصــاد و امنیت کشــور افزود: همــه باید در انتخــاب فرد اصلح 
دقت کنیم چرا که اگر انتخاب درســتی نداشته باشیم باعث پس 
رفت کشــور  خواهیم بود و باید در پیشگاه خداوند متعال پاسخگو 

باشیم.
وی  ادامه داد: رهبر معظم انقلاب حضرت آیت الله خامنه ای  )دامه 
برکاته( در فرمایشات اخیر خود انتخابات ریاست جمهوری را بسیار 
مهم دانستند و مشارکت حداکثری مردم و انتخاب اصلح را موجب 

سرافرازی ملت و جمهوری اسلامی برشمردند.
رئیس شورای اسلامی شهر قزوین افزود: انتخاب اصلح مؤلفه مهم 
ایــن دوره از انتخابات اســت و باید رئیس جمهوری انتخاب شــود 
که ادامه دهنده راه رئیس جمهور شــهید باشد و  پرچم خدمت را 

برافراشته نگه دارد.
فرمانی یادآور شــد: انقلاب اســلامی به این کشور عزت بخشیده و 
طی سالیان گذشته اقدامات زیربنایی مهمی در کشور انجام شده  
اســت و این انقلاب زنده به حمایت صاحبان اصلی آن یعنی مردم 

است. 
وی تصریح کرد: ملت بزرگ و ولایتمدار  ایران توانسته است تعداد 
زیــادی از بحران هــا، جنگ تحمیلی و تحریم هــای ظالمانه را با 
سربلندی پشــت سر بگذارد و به رغم همه این مشکلات، پیشرفت 
هــای متعدد و بی شــمار در زمینه های مختلــف علمی و فناوری 
در کشــور عزیزمان ایران به دســت آمده است که حاصل همراهی 

همیشگی همین مردم بوده است. 
فرمانــی ادامه داد: امیــدوارم ثمره حضور مــردم در رویداد مهم و 
سرنوشــت ســاز انتخابات روز جمعه  و انتخاب فرد اصلح و  اتفاق 
ارزشــمندی که با حضور گســترده آنان در پــای صندوق های رای 
رقم می خورد را در پیشرفت و پیشــبرد جامعه اسلامی خود شاهد 

باشیم. 
وی گفت: در حال حاضر در یک آزمون مهم و ســنگین قرار داریم 
و به همت مردم همیشــه در صحنه، به فضل خداوند متعال شاهد 

برگزاری یک انتخابات پرشور و با انتخاب درست خواهیم بود.

مصطفوی نیا
رییس کل دادگستری استان قزوین: 

پیشگیری یکی از ماموریت های ویژه 
دستگاه قضایی است

رییس کل دادگســتری اســتان قزویــن گفت: باید همــه مدیران، 
پیشــگیری را یکی از اولویت های اصلی خود در دســتگاه ها قرار 

دهند.
حجت الاســلام والمســلمین علی مصطفوی نیا در همایش تجلیل 
از فعالان حوزه پیشــگیری اظهار کرد: یکــی از ماموریت هایی ویژه 
دســتگاه قضایی بر اساس ســند تحول، موضوع پیشگیری است و 
باید همه مدیران، پیشــگیری را یکی از اولویت های اصلی خود در 

دستگاه ها قرار دهند.
وی اضافــه کرد: در امر پیشــگیری مردم دنبال نتایــج و آثار مثبت 
آن هستند و باید همه دســتگاه ها به صورت جهادی در این زمینه 

ورود کنند.
مصطفوی نیا تصریح کرد: دنیا در حوزه پیشگیری به سمت استفاده 
از ابزارهای روز رفته و ما باید نیز از این تجربیات در استان استفاده 

کنیم.
رییس کل دادگســتری اســتان قزوین خاطرنشان کرد: کسب رتبه 
برتر پیشگیری استان در کشور قابل تقدیر است و قطعا این افتخار 
بــا همراهی بخش های مختلف و برنامه ریــزی های صورت گرفته 

محقق شده است.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان قزوین هم گفت: جامعه 
هر روز در معرض خطرات و آســیب های اجتماعی قرار دارد و باید 
نهضت پیشــگیری در کل اســتان فعال شــده و همه مردم در این 

نهضت شرکت کنند.
حســین رجبی با اشــاره بــه بیانات رهــبر فرزانه انقــلاب در جمع 
مسوولان قضایی کشور، افزود: با توجه به فرا رسیدن ایام انتخابات 
ریاســت جمهوری بایــد از بد اخلاقی های سیاســی دوری کرده و 

مطالبی را که موجب شادی دشمنان می شود بیان نکنیم.
وی در پایان تهدیدات و هجمه های فرهنگی جامعه را نگران کننده 
دانســت و بیان کرد: متولیان فرهنگی باید برنامه ریزی و اقدامات 

موثری در زمینه فرهنگی و اجتماعی جامعه داشته باشند.

میزانی مدیرکل 
راه و شهرسازی استان قزوین خبر داد:

واگذاری هزار و ۱۹3 واحد مسکن شهری 
به متقاضیان قزوینی 

میزانی، مدیرکل راه و شهرســازی استان قزوین گفت: هزار و ۱۹۳ 
واحد مســکن شــهری در ۱۳۷ بلوک با زیربنای ۱۲۵ هزار و ۹۱۵ 

مترمربع به متقاضیان واگذار می شود.
وهاب میزانی در هجدهمین جلســه شــورای عالی مســکن که به 
ریاست مخبر سرپرست ریاست جمهوری به صورت ویدئو کنفرانس 
در سراسر کشــور برگزار شد اظهار کرد: در استان هم از سال های 
گذشــته پروژه هایی را در بخش مســکن آغاز کرده ایم و ســاخت و 
ســازها بــا سرعت ادامه دارد و امروز در اســتان هــزار و ۱۹۳ واحد 

مسکونی تحویل متقاضیان می شود. 
وی بیان کرد: همچنین ۲ هزار و ۳۰۰ واحد روستایی و هزار قطعه 
زمین واگذارشده و ۱۴۴ واحد بازآفرینی شهری اجرا شده نیز امروز 

افتتاح شده و به واجدان شرایط واگذار می شود. 
میزانــی تصریح کرد: با تمرکــزی که در مرکز اســتان داریم عمده 
واحدهای مســکونی در شهر مهرگان احداث شده و بخشی نیز در 

شهرهای اقبالیه، تاکستان و بیدستان واگذار می شود. 
وی در خصوص نوبت بعدی واگذاری ها اظهار داشــت: بر اســاس 
برنامه ریزی انجام شــده تا پایان ســال این روند ادامه دارد و حدود 
۱۴ هزار واحد مسکونی تا پایان سال به واجدان شرایط واگذار می 

شود. 
مدیرکل راه و شهرســازی استان قزوین یادآور شد: تلاش می کنیم 
در هر ماه تعدادی از واحدها واگذار شود و در شهریور ماه نیز شش 

هزار واحد مسکونی تکمیل شده و به مردم واگذار می شود. 
وی افــزود: امــروز ۱۱۹۳ واحد مســکن شــهری در ۱۳۷ بلوک با 

زیربنای ۱۲۵ هزار و ۹۱۵ مترمربع به متقاضیان واگذار می شود.
میزانی تصریح کرد: سهم استان قزوین از طرح نهضت ملی مسکن 
۶۹ هزار و ۹۶۸ واحد دولتی، خودمالکی، بافت فرســوده، مسکن 

روستایی و بخش خصوصی است. 
این مدیر گفت: ۱۱۲ هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام 
کردند که ۳۱ هزار و ۳۸۱ نفر واجد شرایط شناخته شدند و ساخت 

۲۴ هزار و ۹۲۸ واحد در دستور کار قرار گرفته است. 
وی بیــان کرد: اداره کل راه و شهرســازی اســتان قزوین در تحقق 
برنامه های نهضت ملی مســکن به همه تعهــدات خود عمل کرده 

است.
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»ایــن که فکر کنیم آن هایــی که به خاطر افزایــش هزینه ها، کمتر به 
دندانپزشک مراجعه می کنند فقط اقشار ضعیف جامعه هستند، اشتباه 
اســت، منطقه ای که من کار می کنم، اقشــار ضعیف جامعه را شــامل 
نمی شــود و اتفاقا بافــت جمعیتی این منطقه، از تمکــن مالی خوبی 
برخوردارند، اما حتی اینجا با کاهش مراجعه به دندانپزشک مواجهیم، 
بســیاری از افرادی که عادت داشــتند هر ۴ الی ۶ ماه برای چکاپ به 
ما مراجعه کنند، طی ۲ سال اخیر، تا به مرحله بحرانی نرسند، مراجعه 
نمی کنند. مــردم اولویت های اقتصادی دیگری را ترجیح می دهند که 

شامل خوراک و پوشاک و حتی هزینه تحصیل فرزندانشان است.«
اگرچــه به گفته علی تاجرنیا، رئیس هیات مدیره جامعه دندانپزشــکی 
ایــران، کشــور ما در زمینــه تحقیقات دندانپزشــکی و تولیــد مقالات 
دندانپزشــکی رکورددار اســت و پا به پای دندانپزشــکی مدرن ســایر 
کشــور ها جلو رفته، اما در زمینه جذب مردم به سمت دریافت خدمات 
دندانپزشــکی آمار قابل قبولی ثبت نکرده اســت. کاهش اقبال مردم 
ایــران به مراجعــه به دندانپزشــکان در شرایطی اســت که »توریســم 
دندانپزشکی« جایگاه خود را بین خدمات پزشکی باز کرده و مراجعانی 
از کشور های اطراف به علت پایین بودن ارزش ریال در برابر دلار، برای 

درمان به کشور ما مراجعه می کنند.

هزینه های سلیقه ای و لاکچری دندانپزشکی 	
طبق قوانین حاکم بر نظام کشــور، دریافت تعرفه های نامتعارف و غیر 
قانونی از بیماران، در حقیقت نوعی کلاهبرداری محســوب می شــود. 
از لحاظ حقوقی این عمل دندانپزشــک تحت عنوان دریافت و وصول 
مال نامشروع یا تحصیل مــال از طریق نامشروع عنوان مجرمانه دارد. 
با این وجود مسئله این است که بسیاری از بیماران نمی دانند در برابر 

تعرفه های بالا دقیقا باید چه اقدامی انجام دهند.
رئیس کمیســیون بهداشــت مجلس دربــاره تعرفه های دندانپزشــکی 
می گوید: »در کل جامعه پزشکی مشکلی تحت عنوان تعرفه وجود دارد، 
معمولا مصوبه های خوبی داریم که متاسفانه در دولت رد می شود، اما 
باید توجه کرد که قرار نیســت پول درمان از جیب مردم پرداخت شود، 
بلکــه باید بیمه ها پرداخــت کنند درحالی که حــدود ۶۰ تا ۷۰ درصد 

هزینه های درمان به دوش مردم است.«
رعنا که ســابقه مدیریت کلینیک دندانپزشــکی و کار در مطب را دارد 
درباره وضعیت فعلی قیمت ها می گوید: »روند رشد قیمت های خدمات 
دندانپزشــکی در یک دهه اخیر بسیار بالا بود. تعرفه فعلی خدمات پر 
کــردن دندان در یک کلینیک دندانپزشــکی معمولــی )نه دولتی و نه 
لاکچری( از ۴ میلیون به بالا اســت. عصب کشی به نسبت تک کاناله 
یا دوکاناله و ســه کاناله بودن متفاوت اســت، امــا حداقل از هر کانال 
۲ میلیــون تومان، آن هم بــدون پر کردن تاج دندان شروع می شــود. 
روکش های دندان از ۵ میلیون به بالا شروع شــده و جرم گیری نیز، ۲ 
میلیون تومان محاســبه می شود. این هزینه ها که تازه مربوط به سطح 
میانگین است، برای بســیاری از مراجعان سنگین است. حتی قیمت 
کشیدن هر واحد دندان نیز از پایه ۲ الی ۲ میلیون و پانصد هزار تومان 
شروع می شود. تغییر تعرفه های دندانپزشکی از اسفند پارسال تا کنون 
کاملا محسوس است. اگر پر کردن هر واحد دندان تا اسفند پارسال ۲ 
میلیون تومان بود، حالا به ۳ و نیم الی ۴ میلیون تومان رســیده است. 
این قیمت ها در برخی کلینیک ها با تعرفه های بالاتری ارائه می شود و 
بــی تعارف بگویم که همین قیمت ها در مطب هــا تا ۲ الی ۳ برابر هم 
می تواند باشد. حقیقت این است که برخی مطب ها بر اساس موقعیت 
جغرافیایی، لاکچری بودن و نوع تمکن مالی بیمارانشــان تا هر چقدر 
که بتوانند افزایش نرخ دارنــد. البته نمی گویم همه مطب ها این رفتار 
را دارند و دندانپزشــک منصف هم داریم. اما حقیقت همین اســت که 
گفتم. اصلا نرخی در مطب های کشــور به شــکل واحد نداریم. همین 
روکشــی که من می گویم ۵ تومان، ممکن اســت در یک مطب به ۱۰ 
میلیــون و بالاتر هم برســد و تاکید هم می کنم ایــن قیمت ها با مواد و 
متریال یکســان اســت. در حوزه نظارت، در بیــش از ۲ دهه ای که در 
مطب و کلینیک های مختلف کار کردم، بازرســی پرتعداد و محسوسی 

در حوزه تعرفه ها ندیدم.«
یکی از مســائلی که اغلــب مراجعان به دندانپزشــکی را گیج می کند 
این اســت که شــاید اصلا مطلع نباشــند تعرفه های درمانی در مراکز 
خصوصی و دولتی چه تفاوت هایی دارند و اصلا باید شــکایت کنند یا 
خیر. با این وجود اگر فرض بر طرح شــکایت باشد، برای طرح شکایت 
از دندانپزشــک و تعرفه های دندانپزشکی سه روش مختلف وجود دارد 
که شامل شکایت انتظامی در دادسرای سازمان نظام پزشکی، شکایت 

حقوقی در دادگاه های عمومی و کیفری در دادسرا های ویژه پزشــکی 
است و شکایات در شورای حل اختلاف است.

زنگ خطر بحران پوسیدگی دندان در کودکان 	
مسئله بهداشت ســلامت کودکان موضوعی است که اغلب در حاشیه 
قرار می گیرد و این در حالیست که زنگ خطر ها برای بهداشت دهان و 
دندان کودکان به صدا در آمده است. علی تاجرنیا، رئیس هیات مدیره 
جامعه دندانپزشــکی ایران با بیان اینکه هر کودک ۱۲ ســاله ایرانی، 
۲ دندان پوســیده دارد، گفت: »این کودک وقتی به ســن ۴۰ سالگی 
می رســد میزان پوســیدگی دندان به ۶ عدد می رسد.« در کنار مسائل 
فرهنگی و بی توجهی برخی والدین به تشــویق کودکان به استفاده از 
مسواک و دهانشویه، برخی مسائل دیگر از جمله عوامل اقتصادی نیز 

در کاهش سلامت دهان و دندان کودکان نقش دارد.
رعنا با اشــاره به تغییراتی کــه در مراجعان کلینیک دندانپزشــکی به 
وجــود آمده می گوید: »این کــه فکر کنیم آن هایی که به خاطر افزایش 
هزینه ها، کمتر به دندانپزشــک مراجعه می کنند فقط اقشــار ضعیف 
جامعه هســتند، اشــتباه اســت، منطقه ای که من کار می کنم، اقشار 
ضعیف جامعه را شــامل نمی شــود و اتفاقا بافت جمعیتی این منطقه، 
از تمکن مالی خوبــی برخوردارند، اما حتی اینجا با کاهش مراجعه به 
دندانپزشــک مواجهیم، بسیاری از افرادی که عادت داشتند هر ۴ الی 
۶ ماه برای چکاپ به ما مراجعه کنند، طی ۲ ســال اخیر، تا به مرحله 
بحرانی نرسند، مراجعه نمی کنند. مردم اولویت های اقتصادی دیگری 
را ترجیح می دهند که شــامل خوراک و پوشاک و حتی هزینه تحصیل 
فرزندانشان است. متاسفانه یک مشکل خطرناک جانبی این وضعیت 
این اســت که نه فقط بزرگســالان به علت هزینه ها، بهداشت دهان و 
دندان خود بی توجه شــده اند، بلکه فرزندان خــود را نیز برای معاینه 
نمی آورند و در نتیجه تعداد کودکان خردسالی که دندان های به عصب 
رســیده دارند و مجبوریــم اقدامات درمانی جدی تری برایشــان انجام 

دهیم افزایش پیدا کرده است.«

قیمت های پایین مشکوک اند و قیمت های بالا محصول تحریم اند 	
برخــی کلینیک ها یا مطب هــا در فضای مجازی یــا از طریق تبلیغات 
تراکتــی به مشــتریان خود قیمت های بســیار پایین تــر از قیمت های 
معمول را وعده می دهند، اما مشــکل این اســت که نمی توان مطمئن 
بــود از مواد قابل قبولی اســتفاده کنند. اگرچه کلینیک های دولتی یا 
مراکز وابسته به ســازمان بهداشت و درمان یا دانشگاه ها اغلب شرایط 
هزینه ای بهتری دارند، اما آن دسته از مطب و کلینیک های خصوصی 
که قیمت های بســیار پایینی دارند، در کنــار جذابیت برای مراجعان، 
شــائبه هایی را در حوزه کیفیت کارشــان یا موادی که در حین درمان 

استفاده می کنند و حتی بهداشت محیط کارشان ایجاد می کنند.
برخــی از کارشناســان حــوزه تجهیزات پزشــکی دربــاره قیمت اقلام 
وارداتی هشــدار داده اند، این موضوع در حوزه تجهیزات دندانپزشکی 
نیز مورد توجه اســت. رعنا در این باره به فــرارو می گوید: »هزینه مواد 
داندانپزشکی بســیار بالا رفته و مسئله تحریم ها باعث کمبود بسیاری 
از اقلام ضروری در حوزه کار ما است. نه فقط هزینه مواد دندانپزشکی 
بلکه برخی لوازم یک بار مصرف، سرســام آور است. برخی مواد هم که 
اصلا وارد نمی شود. کیفیت تعدادی از اقلام خارجی به مراتب بالاتر از 
نمونه های ایرانی اســت و دندانپزشک مجبور است برای جلب رضایت 
بیمار، اقلام خارجی را استفاده کند. طبیعتا قیمت خارجی ها بیشتر از 
داخلی ها خواهد بود. قیمت مواد عصب کشــی و کامپوزیت، به شکل 
باورنکردنی بالا رفته و هر بار قیمت ها بالا می رود ما هم چاره ای به جز 
افزایش تعرفه ها نخواهیم داشــت. هر چنــد باز هم می گویم که برخی 
از فعــالان این عرصه در زمینه افزایش تعرفه ها بی انصافی می کنند. تا 

پیش از تحریم ها تنوع وارادت بهتری داشتیم.«
او دربــاره کیفیت مواد وارداتی هم می گویــد: »اگرچه اکنون هنوز هم 
مواد دندانپزشــکی فرانســوی، برزیلی و انگلیسی در بازار با قیمت بالا 
وجــود دارد، امــا اخیرا مــواد چینی به علت قیمــت پایین تر نزد برخی 
همکاران محبوب شده اند. یک نکته مهم این است که وقتی ما مجبور 
می شــویم مواد دندانپزشــکی اروپایــی و غربی را با ۲ الی ۳ واســطه 
خریداری کنیم، در معرض خطر نزدیک بودن یا گذشتن تاریخ مصرف 
این مواد هم قرار داریم. برخی اقلام در گمرک معطل می شوند و گاهی 
نیز واسطه بازی ها باعث تاخیر در رسیدن کالا ها به دست ما می شوند. 
حتی گاهی ما نگرانیم که مبادا تاریخ اقلام دســت کاری شــده باشد. 
شاید باورتان نشود که ما گاهی برای یک محموله ساده لیدوکائین که 

از ابتدایی ترین اقلام مورد نیازمان است، چند ماه معطل می شویم.«

خبر / گزارش

آشفته بازار دندانپزشکی:
بحران سلامت دندان با تعرفه های 

سلیقه ای و هزینه های کمرشکن

رحمانی، معاون هماهنگی
 امور اقتصادی استانداری قزوین:

احیای ۱۸۱ واحد صنعتی در استان قزوین 

 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری قزوین گفت: بالغ بر 
۱۸۱ واحد صنعتی در اســتان قزوین با همت دولت ســیزدهم به 
چرخه احیا بازگشــته و این واحدها منجر به ایجاد بیش از ۳۰۰۰ 

شغل در استان شده است. 
علــی رحمانی اظهار کرد: اســتان قزوین بــا دارا بودن یک درصد 
از مســاحت کشــور، بیش از ۵ درصد صنایع کشــور را داراست و 
از ایــن  روی می توان گفت که این اســتان یک اســتان صنعتی با 

پتانسیل های فراوان به شمار می رود.
معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری قزوین با بیان اینکه 
عمــده صنایع اســتان قزوین مربــوط به بخش خصوصی اســت، 
گفت: عمده سهم اشتغال در استان قزوین مربوط به صنایع است 
و بســیاری از کالاهای اساســی که در سراسر کشور مورد استفاده 

مردم قرار می گیرد، از استان قزوین تولید می شود.
وی ضمن عرض تبریک و خدا قوت به مناسبت روز صنعت و معدن 
و دهــه تولیــد و تجارت به صنعتگران، خاطرنشــان کــرد: یکی از 
مهم ترین دســتاوردهای دولت سیزدهم، توجه به صنعت، استقرار 
صنایــع، احیــای واحدهای صنعتی و ســاماندهی شــهرک های 

صنعتی بوده است.
سرپرست ســازمان برنامه  و بودجه استان قزوین ادامه داد: بالغ بر 
۱۸۱ واحــد صنعتی در اســتان قزوین باهمت دولت ســیزدهم به 
چرخه احیا بازگشــته اســت و این واحدها منجر به ایجاد بیش از 
۳۰۰۰ شغل در اســتان شده است، همچنین در دولت سیزدهم، 
استان قزوین در حوزه جذب سرمایه رتبه دوم کشوری را از آن خود 

کرد.
وی خاطرنشــان کرد: تمایل و خواســت استان اقبال به حمایت از 
صنایــع دانش بنیان بوده اســت که در این زمینــه با کمک برخی 
دستگاه ها از جمله پارک علم و فناوری، توسعه اقتصاد دانش بنیان 

در استان قزوین به مرتبه یکم کشور رسید.
رحمانی ادامه داد: این اســتان در دولت ســیزدهم بیشترین نرخ 
جــذب نیــروی انســانی را در حوزه صنایع داشــته اســت، اگر در 
دولت های پیشین اشتغال یکی از مهم ترین دغدغه ها و مطالبات 
جوانان قزوینی در این استان بوده است، با درایت دولت سیزدهم 
امروز صنایع قزوین به مرحله ای رســیده که نیاز به نیروی انسانی 

دارند و در تأمین نیروی کار دچار مسئله هستیم.
وی اظهــار کرد: اقدامات ما در حوزه صنایع همچنان به قوت خود 
پابرجا است، نزدیک به ۲۰۰ شرکت در استان قزوین وجود دارد که 
نیاز به احیــاء دارد. در حوزه جذب سرمایه گذار خارجی و داخلی، 
همچنــان در تلاشــیم و در حوزه توســعه زنجیــره ارزش، در حال 

برنامه ریزی و اقدامات قابل توجه هستیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری قزوین در پایان بیان 
کرد: قزویــن در بحث توســعه زنجیــره ارزش در بخش کانی های 
غیرفلزی، شــوینده ها و سایر زنجیره ها پیشــگام است و امیدواریم 

بتوانیم در آینده به دستاوردهای چشمگیرتری دست پیدا کنیم.

 جلالی، رئیس سازمان قضایی 
نیروهای مسلح استان قزوین:

دستگاه قضایی در برخورد با جرایم خشن 
از پلیس حمایت می کند

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان قزوین گفت: دستگاه 
قضایی در برخورد با جرایم خشــن همچــون قدرت نمایی اراذل و 

اوباش حمایت همه جانبه از پلیس خواهد داشت.
امیــر جلالی  در دیدار با سردار علــی ابراهیمی فرمانده انتظامی 
استان قزوین اظهار کرد: شهید بهشتی متعلق به کل نظام است و 
سعادت داریم که هفته قوه قضائیه در روزی منتسب به این شهید 

بزرگوار نامگذاری شده است.
وی افــزود: فراجــا بازوی قدرتمند دســتگاه قضائی بــرای تحقق 
عدالت در جامعه اســت و مطمئناً اجرای قانون بدون حضور فراجا 
معنایی نخواهد داشت، فراجایی که کارکنان آن با جان و دل بدون 
توجه به مشکلات و کاستی ها پا به عرصه خدمت گزاری گذاشته و 

مظلومانه به شهادت می رسند.
رئیــس ســازمان قضایی نیروهای مســلح اســتان رســالت اصلی 
ســازمان قضائی نیروهای مسلح را کاهش میزان پرونده ها دانست 
وخاطرنشــان کرد: پیشــگیری از طریق آگاهی بخشــی نقش مهم 
و ارزنده ای در کاهش آســیب و مشــکلات برای همه مردم به ویژه 

کارکنان شاغل در نیروهای مسلح خواهد داشت.
جلالی با بیان اینکه هرگونه تهدید و ناامنی هر یک از ما، خانواده 
و آحــاد جامعه را تحــت تأثیر قــرار می دهد، ادامه داد: دســتگاه 
قضائی در برخورد با جرایم به ویژه جرایم خشن مانند قدرت نمایی 
اراذل و اوبــاش یا جرایم اقتصــادی و دیگر موضوعاتی که موجب 
بروز مشکلات برای مردم شده، حمایت همه جانبه از پلیس خواهد 

داشت.

 قاسم زاده، مدیرکل
 منابع طبیعی و آبخیزداری استان قزوین: 

3.۸ هکتار از مراتع استان قزوین امسال 
دچار آتش سوزی شد  

مدیــرکل منابع طبیعی و آبخیزداری قزوین گفت: در ســال جاری 
وقوع حریق در مراتع استان به ۳.۸ هکتار اراضی آسیب زد.

محسن قاسم زاده در نشست کارگروه مدیریت بحران و مخاطرات 
بخش کشــاورزی که در باغســتان برگزار شــد اظهارداشت: آتش 
ســوزی مراتع در ســال جاری در اراضی کوهیــن و بخش مرکزی 

شهرستان قزوین رخ داد و خساراتی برجای گذاشت.
وی بیــان کــرد: باید بــا تمهیــدات لازم بتوانیم از وقــوع حریق و 
گســترش آتش ســوزی در مراتع جلوگیری کنیم که در زمان وقوع 
آتش ســوزی تمام وحوش از منطقه خارج شده و امنیت اجتماعی 
به هم می ریزد، بنابراین اولویت باید بر پیشگیری از گسترش آتش 

باشد.
قاســم زاده در خصوص اقدامات و تمهیــدات لازم برای جلوگیری 
از آتش ســوزی در مراتع یادآورشــد: خرید ۵۰ ست کامل خاموش 
کــردن آتش، تشــکیل ۱۷ تیم تخصصی و واکنــش سریع، خرید 
دوربین  با قدرت ۶۰ برابر بزرگ نمایی، تالیف کتاب های ترویجی 
برای کودکان، ارســال پیامک، تحویل آتشــکوب به روســتاییان و 
تجهیــز خودرو و امکانــات فیزیکــی از اقدامــات اداره کل منابع 

طبیعی و آبخیزداری استان برای کنترل آتش سوزی است.
این مدیر با اشاره به سوختن بخش عظیمی از جنگل های لات در 
شمال استان قزوین گفت: برای پیشــگیری از این حوادث ناگوار 
لازم اســت همه دستگاه ها پای کار باشند و اجازه ندهند خسارات 

در مواقع حریق گسترش یابد.
قاســم زاده افزود: آتش سوزی در جنگل ها خســارات بیشتری از 
مراتع وارد می کند زیرا مراتع پس از سوختن در سال های آینده با 
بارندگی خود را بازسازی می کند، اما سوختن جنگل جبران ندارد، 
بــه ویــژه درختان اورس که حــاوی مواد رزین بــوده و هنگام آتش 
سوزی شعله  ور شــده و عملیات خاموش کردن را دشوار می سازد 

بسیار زیانبار است.
وی اظهارداشــت: با برنامه ریزی مناسب و تامین امکانات مناسب 
اطفای حریريال فرهنگ ســازی در پیشــگری از حوادث بایستی 
بتوانیــم از وقــوع حریــق در منابــع طبیعــی، مراتــع و جنگل ها 

پیشگیری کنیم.

خدایاری مدیر بازرســی و نظارت بر کالاهای اساسی 
سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین خبر داد:

معرفی ۱۲ واحد نانوایی متخلف شهر 
قزوین به تعزیزات حکومتی استان 

جمشــید خدایــاری مدیر بازرســی و نظارت بر کالاهای اساســی 
ســازمان جهاد کشاورزی استان قزوین از معرفی ۱۲ واحد نانوایی 
متخلف در شــهر قزویــن وحومه بــه تعزیزات حکومتــی به دلیل 
تعطیلی و عدم رعایت ساعات کاری، عدم درج قیمت ، گرانفروشی 

و کنجد پاشی خبر داد.
وی افزود: بازرســان این ســازمان طی دو روز گذشته از ۵۷ واحد 
صنفی شــهر قزوین و حومه  بازرسی کردند که علاوه بر شناسایی 
۱۲ واحد  نانوایی متخلف، ســه واحد سوپر مارکت و دو واحد مرغ 
فروشی به دلیل عدم درج قیمت و گرانفروشی جریمه و به تعزیرات 

حکومتی معرفی شدند.
خدایــاری تصریح کرد: بازرســی از واحد ها توســط دو تیم صبح 
و بعداظهر و یک تیم بصورت گشــت مشــترک با تعزیزات و بسیج 

اصناف انجام شده است.
وی ادامه داد: بازرســان جهاد کشــاورزی بمنظــور نظارت بر بازار 
بصورت منظــم و حتی در روزهای تعطیلی نیــز از واحدها صنفی 
قزوین و حومه بازدید می کنند و شــهروندان در صورت مشــاهده 

تخلف موارد را به سامانه ۱۲۴ گزارش دهند.

تجلیل از بخشدار محمدیه
 در راستای اجرای طرح حدنگار 

دســتگاه قضایی از فعالیتهای بخشدار محمدیه بواسطه پیگیری 
اجرای قانون حدنگار در این بخش تجلیل کرد.

 همزمان با هفته قوه قضائیه و در راستای پیگیری مستمر اجرای 
قانــون حدنگار و بــا ارزیابی دســتگاه قضایی اســتان قزوین، از 

محسن آخوندی بخشدار محمدیه تجلیل شد.
برگزاری  جلســات مســتمر کارگروه اســتانی و بخشــی، پیگیری 
اجرای بهینه و کامل قانون حدنگار )کاداســتر( اســتان در بخش 
محمدیه با هدف ســند دار کردن زمین ها و اراضی کشــاورزی از 

مهمترین دلایل ارزیابی دستگاه قضایی استان است.
در این راســتا، دهیاران روســتاهای بخش با همکاری شــوراهای 
اســلامی با جدیت در حال فراهم کردن زمینه های اجرای کامل 

حدنگاری در روستاهای بخش هستند.
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بیست و ششمین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان قزوین با حضور 
حجت الاسلام علی لطیفی معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان 
پژوهــش و برنامه ریزی آموزشــی، ســالار آبنوشــو فاطمــه محمدبیگی 
نماینــدگان قزویــن در مجلس شــورای اســلامی، علی رحمانــی معاون 
اقتصادی اســتانداری، نقی سیاهکالی مرادی مدیرکل آموزش و پرورش 
استان، ســعادتفر مدیرکل نوسازی مدارس اســتان، ملکی پور فرماندار 
قزویــن، موســوی مدیــرکل کانون پرورش فکــری کــودکان و نوجوانان، 
رستمی مدیرکل صمت و صفاری مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 

استان قزوین در تالار ایرانیان برگزار شد.
مدیرکل نوســازی و تجهیز مدارس استان قزوین در این مراسم طی سخنانی 
گفت: خیرین مدرسه ساز مهمترین و ارزشمندترین سرمایه های کشور هستند 

و در نظام تعلیم وتربیت و آموزش دانش آموزان نقش کلیدی ایفا می کنند. 
ابراهیم سعادتفر افزود: در استان قزوین ۵۰۰ خیر مدرسه ساز داریم که ۴۰۰ 
نفر از آنها در عرصه ساخت و ساز مدارس و ۱۰۰ نفر با اهدای زمین و تعدادی 

هم در تامین تجهیزات مدارس با اداره نوسازی مشارکت دارند.
وی اظهارداشت: تکریم کسانی که کار خیر می کنند رسالتی همگانی است تا 

فرهنگ خیرخواهانه در جامعه تداوم یابد.
سعادتفر یادآورشد: شعار جشنواره امســال»خیرین مدرسه ساز پیشران ایران 
قوی« اســت وامیدواریم در این رویداد نیز گام مهمی برای تامین هزینه های 

ساخت مدارس برداشته شود.
وی در خصــوص اهداف جشــنواره اظهارداشــت: گســترش و ترویج فرهنگ 
مشــارکت های مردمی در عرصه مدرســه ســازی، تکریم و نکوداشت خیرین 
مدرسه ساز، شناسایی، جذب و هدایت خیرین جدید و شناسایی ظرفیت های 

جدید عرصه مدرسه سازی از جمله اهداف مهم این جشنواره است.
ســعادتفر اظهارداشــت: هر اقدامی که خیرین انجام می دهند نوعی سرمایه 
گذاری و زمینه ســاز ساخت آینده کشور است و بایســتی قدردان آنها باشیم 
و اقدامات خیرین و اثرگذار و نتیجه بخش اســت و کســی فکر نکند من توان 
ســاخت مدرســه را ندارم و هر میزان که به آموزش و پروش تزریق کند اثرگذار 

است.
مدیرکل نوسازی مدارس استان قزوین تصریح کرد: خیرین سرمایه اجتماعی 
هســتند و مدیران و مسئولان لازم است قدردان آنها باشند و هر تعداد مدرسه 

که توسط این افراد ساخته می شود برای ما ارزشمند است.
سعادتفر یادآورشد: در استان قزوین با حضور رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز 
خوشبختانه حوزه مشارکت مدرسه سازی توسعه بیشتری یافته و شاهد اقبال 
خیرین و مشارکت بیشــتر آنها در توسعه فضاهای آموزشی هستیم و علاوه بر 
مراکز استان و شهرستان ساخت فضاهای آموزشی در روستاها نیز ادامه یافته 

که جای تقدیر دارد.
ساخت بیش از ۶۷00 مدرسه و 32 هزار کلاس در دولت سیزدهم  	

رئیس دفتر حوزه ریاســت و روابط عمومی سازمان نوسازی مدارس کشور هم 
گفت: در دولت شهید رئیسی با مشارکت خیرین بیش از ۶۷۰۰ مدرسه و ۳۲ 

هزار کلاس ساخته شد و در اختیار دانش آموزان قرار گرفت. 
صالحانی رئیس دفتر حوزه ریاســت و روابط عمومی سازمان نوسازی مدارس 
کشــور گفت: برگزاری همایش خیرین فرصتی برای معرفی نیکوکارانی است 
که در نظام آموزشی و تعلیم و تربیت نقش اساسی دارند و موثر واقع شده اند.

وی بیان کرد: توجه به آموزش و پرورش می تواند آینده کشور را تضمین کند و 
هرگونه هزینه در این عرصه نوعی سرمایه گذاری محسوب می شود.

صالحانی یادآورشد: شما خیرین با سرمایه حلال خود توانسته اید در عرصه ای 
حاضر شــوید که آینده کشور را می ســازد و بدون تردید شما در تربیت دانش 

آموزان سهیم هستید و نقش مهم و ارزشمندی را ایفا کرده اید.
وی گفت: باید فرهنگ خیری در جامعه ترویج شود و خیرین در جامعه معرفی 

شوند تا ما شاهد تداوم این مسیر ارزشمند باشیم.
صالحانی اظهارداشت: ساخت کالبد نظام تعلیم و تربیت امری مهم و حیاتی 

است و باید نقش شما در جامعه در این عرصه برجسته تر شود.
وی بیــان کــرد: خیرین با بهانــه و دلیل وارد این کار خیرخواهانه شــده اند و 
خوشــبختانه روحیه مدرســه ســازی در خانواده ها ادامه یافته و از والدین به 

فرزندان و نوه ها رسیده است.
صالحانی گفت: در دولت شــهید رئیسی حدود هفت هزار مدرسه در کمتر از 
سه سال احداث شد و حدود ۳۲ هزار کلاس درس را در دولت حمایت کردند 
تا این فضاها احداث شــود و رئیس جمهور شــهید حامی جدی این موضوع 

بودند.
وی اظهارداشــت: رئیس جمهور بارها در مراســم افتتاح مــدارس شرکت می 
کردنــد و ما به پاس این حرکت ۹۵۰ کلاس درس جدید را افتتاح کرده و بنام 

شهید رئیسی نامگذاری خواهیم کرد.
صالحانی گفــت: خیرین شریک راهبردی دولت هســتند که بــا قرار گرفتن 
درکنار مدیران به توســعه فضاهای آموزشی کمک کرده اند و در نظام آموزشی 

ما نقش شاخصی داشته اند.

وی اضافه کرد: مسئول اگر کنار خیرین قرار گیرد مطمئن باشید که به نتایج 
خوبی می رســیم زیرا خیرین به دولت نیاز ندارند بلکه ما به شــما نیاز داریم و 
امیدواریم این مسیر تداوم یابد و همراهی با دولت را فراموش نکنید تا تربیت 

فرزندان کشور در فضایی استاندارد و مناسب صورت گیرد.
صالحانی یادآور شــد: با توجه بــه افزایش هزینه های ســاخت مدارس امروز 
کلاس هایی با تراکم بالای ۵۰ دانش آموز داریم که با کمک شما خیرین بهتر 

شده و به شرایط استاندارد رسیده اما هنوز با شرایط ایده آل فاصله داریم.  
اقدامات خیرین مدرسه ساز باید اطلاع رسانی و برجسته تر شود 	

لطیفی، معاون وزیر آموزش و پرورش و رییس ســازمان پژوهش و برنامه  ریزی 
آموزشی هم گفت: اقدام خیرین مدرسه ساز کار بی نظیری است و بدون شک 
پاسخ به نیازمندی مدارس بدون حمایت و کمک خیرین دشوار است که باید 

قدردان زحمات قشر نیکوکار باشیم.
حجت الاســلام علی لطیفی تصریح کرد: ماموریت و مســوولیت ما در آموزش 

و پرورش برجسته کردن کار خیرین است و همه ما باید قدردان آنان باشیم.
وی خاطرنشــان کرد: اقدام خیرین مدرسه ســاز یکی از سنت های پسندیده 
است که اجر دنیوی و معنوی دارد و باید این نیکوکاران به جامعه معرفی شوند.

حجت الاســلام لطیفی اضافه کرد: هزینه در آموزش وپــرورش سرمایه گذاری 
است و باید تلاش کنیم روز به روز نهال مشارکت را در جامعه تنومندتر کرده و 

رویه خیرین را در جامعه گسترش دهیم.
معاون وزیر آموزش وپــرورش ادامه داد: اقدام خیرین و مجمع خیرین کار بی 
نظیری است و عموم جامعه ایران باید قدردان این مساله باشند و وزارت آموزش 

و پرورش نیر قدردان خیرین است.
با ســاخت مدارس اســتاندارد زمینه ارتقای کیفی فعالیتهای  	

آموزشی مهیا می شود
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان قزوین هم در این مراســم گفت: با مشارکت 
خیرین و ساخت مدارس استاندارد و در تراز نظام اسلامی زمینه ارتقای کیفی 

فعالیتهای آموزشی مهیا می شود.
نقی ســیاهکالی مرادی اظهارداشــت: اگر خیرین کنار ما قرار نگیرند کار ما 

سخت می شود زیرا نیازها زیاد است و هنوز تا وضع مطلوب فاصله داریم.
وی افزود: با همه مشکلات موجود اما در سطح کشور مشارکت خیرین مدرسه 

ســاز استان قزوین شــاخص بوده و در گزارشی که به رئیس جمهور شهید هم 
ارائه گردید از خیرین مدرسه ساز استان قزوین تجلیل شد.

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان قزوین یادآور شــد: اگر به چند عامل اثرگذار 
مانند روح و روان دانش آموز توجه شــود و مدرســه اســتاندارد و در تراز نظام 

داشته باشیم می توانیم به ارتقای تعلیم و تربیت دانش آموزان کمک کنیم.
سیاهکالی مرادی بیان کرد: همه باید کنار هم قرار گیریم تا وضعیت مدارس 

بهتر شود و نیازها را تامین کنیم.
ایــن مدیر اضافه کرد: مدیران و روســای آموزش و پــرورش به وضعیت مدارس 
خیرساز توجه بیشــتری کنند و تاکید جدی داریم نام هیچ مدرسه خیرسازی 
تغییر نکند و هر سال در چند نوبت از خیرین دعوت کنید تا در همان مدرسه 
که خود ساخته اند حاضر شوند و وضعیت را ببینند و در جریان تحصیل دانش 

آموزان قرار گیرند.
سیاهکالی مرادی گفت: خیرین را در امور همان مدارسی که ساخته اند دخیل 

کنیم و امور مدرسه را با کمک خیرین پیش ببریم تا فعالیتها شتاب گیرد.
وی اضافه کرد: از خدمات شــما خیرین قدردانیم و یاد خیرین مرحوم شده را 

نیز گرامی می داریم.
همکاری500 خیر مدرسه ساز در استان قزوین با نوسازی مدارس 	

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان قزوین هم در این مراسم گفت:  ۵۰۰ 
خیر مدرســه ســاز در اســتان داریم که ۴۰۰ نفر از انها در عرصه ســاخت و 
ســاز مدارس و ۱۰۰ نفــر با اهــدای زمین و تعدادی هــم در تامین تجهیزات 

مدارس با اداره نوسازی همکاری می کنند.
مســعود رحمانی افزود: امروز کسری و کمبــود زیاد داریم و اگر کمک خیرین 

نباشد دولت قادر نیست همه نیازهای آموزشی خود را تامین کند.
وی از فعالیــت مجمع خیریــن » دانش آموز یار« هم خبر داد و اظهارداشــت: 
تحت پوشــش قرار دادن ۳۰ مدرسه در حاشیه شهر قزوین با پوشش ۱۹ هزار 
دانش آموز، تهیه و توزیع ۲ هزار بسته لوازم التحریر رایگان برای دانش آموزان 
محروم در مناطق ۱۴گانــه، توزیع تغذیه رایگان در مدارس محروم از کارهای 

انجام شده توسط این مجمع است.
رحمانی تصریح کرد: شناســایی و رفع مشکلات برخی از دانش آموزان صعب 
العــلاج در اســتان، تقدیر از ۵۰۰ نفر از معلمان مناطــق محروم، واریز کمک 

هزینه رفت وآمد دانش آموزان اســتثنایی در شــهر قزوین، همــکاری با مرکز 
نگهــداری از کــودکان بی سرپرســت در خصوص شــاخص های آموزشــی و 

پرورشی، از دیگر اقدامات انجام شده است.
وی یادآور شــد: همچنین تجهیز و بهســازی برخی مدارس محروم اســتان و 
توزیع ۲ هزار دست پوشاک در اسفند ماه سال گذشته در میان دانش آموزان 
محروم استان و تحت پوشش قرار دادن دانش آموزان محروم پایه دوازدهم برای 
آمادگی آنها در کنکور و برنامه ریزی برای توزیع ۴ هزار بسته لوازم التحریر برای 
سال تحصیلی آینده از دیگر فعالیتهای مجمع خیرین "دانش آموز یار" است.

رئیس مجمع خیرین مدرســه ســاز اســتان قزوین بیان کرد: هر کمکی حتی 
کمترین هدایای نقدی و غیرنقدی برای ما ارزشــمند اســت و همچنان آماده 

دریافت کمک های خیرخواهانه شما هستیم.
تربیت دانش آموزانی در تراز انقلاب اســلامی باید در مدارس  	

محقق شود
نماینده قزوین در مجلس شــورای اسلامی گفت: مدارس ما باید محل تربیت 

دانش آموزانی در تراز انقلاب اسلامی باشد.
فاطمه محمدبیگی در این مراســم اظهارداشــت: اگر کســی به دانش آموزان 
خدمت کند حتی با اهدای یک آجر و یا گلیمی که خود بافته نشان می دهد 

می توان زمینه ارتقای دانش را در کشور مهیا کرد.
وی بیان کرد: باید کمک  کنیم فرزندانمان در فضای آموزشی بهتری قرار گیرند 

و با آرامش درس بخوانند و شاهد ساختن آینده کشور باشیم.
محمدبیگــی تصریح کرد: امروز شــهدای زیــادی تقدیم انقلاب کــرده ایم و 
شهید فهمیده ها در همین مدارس تربیت شده اند و باید زمینه تربیت چنین 

شهدایی را هموار کنیم.
نماینده قزوین، البرز و آبیک در مجلس شــورای اســلامی یادآور شــد: انتظار 
داریم دولت چهاردهم در حوزه آموزش وپرورش مسیر شهید رئیس را طی کند 

و با استفاده از مشارکت خیرین نیازهای آموزشی تامین شود.
وی اضافه کرد: در دولت ســیزدهم بیش از ۶۷۰۰ مدرســه و ۳۲ هزار کلاس 
ســاخته و تحویل داده شــد که انتظار داریم دولت آینده هم به فکر نوســازی 

مدارس مناطق محروم باشد و به تجهیز سیستم سرمایش هم توجه کند.
محمدبیگی اظهارداشت: درحال حاضر۴۰۰ مدرسه فرسوده در استان داریم 
که باید نوسازی شود و در این مسیر توجه به معیشت فرهنگیان و تامین وسایل 

کمک آموزشی و تغییر کتب درسی هم بایستی در اولویت قرار گیرد. 
این نماینــده گفت: باید کمک کنیم تا تربیت دانــش آموزانی در تراز انقلاب 

اسلامی در مدارس صورت گیرد.
خیرین مدرسه ساز در تعلیم و تربیت نقش تاثیرگذاری دارند 	

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک در مجلس شــورای اســلامی گفت: خیرین 
مدرسه ساز در تامین فضاهای آموزشی یاور دولت ها و در نظام تعلیم و تربیت 

فرزندان کشور نقش آفرین هستند.
ســالار آبنوش در این مراســم اظهار داشــت: تعلیم و تربیت در نظام اسلامی 
از اهمیت خاصی برخوردار اســت و به دلیل گســتردگی کار باید همه در این 
عرصه احساس مسئولیت کرده و به سهم خود در کارها مشارکت داشته باشند.

وی بیان کرد: با توجه به اهمیت علم آموزی و ضرورت تامین فضاهای آموزشی 
مورد نیاز دانش آموزان شــهری و روســتایی، بدون تردید امکانات و اعتبارات 

دولتی جوابگو نبوده و همواره به مشارکت وکمک خیرین نیازمند هستیم.
نماینــده قزویــن، البرز و آبیک در مجلس شــورای اســلامی تصریــح کرد: با 
وجود انســانهای خیر و نیکوکار در عرصه های مختلف به ویژه مدرســه سازی 
خوشبختانه نظام آموزشی دچار بحران نشده و خیرین همواره یار و یاور دولتها 

بوده اند تا مدرسه سازی متوقف نشود.
در پایان این مراسم از ۲۰ خیر مدرسه ساز برگزیده  استان تجلیل شد.

با حضور مسوولان کشوری و استانی؛

بیست و ششمین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان قزوین برگزار شد

سعادتفر: خیرین مدرسه ساز مهمترین و 
ارزشمندترین سرمایه های کشورند

صالحانی: ساخت بیش از ۶۷۰۰ مدرسه 
و 3۲ هزار کلاس در دولت سیزدهم 

لطیفی: اقدامات خیرین مدرسه ساز باید 
اطلاع رسانی و برجسته تر شود

محمدبیگی: تربیت دانش آموزانی در 
تراز انقلاب اسلامی باید در مدارس 

محقق شود

آبنوش: خیرین مدرسه ساز در تعلیم 
وتربیت نقش تاثیرگذاری دارند

رحمانی: همکاری۵۰۰ خیر مدرسه ساز 
در استان قزوین با نوسازی مدارس

سیاهکالی مرادی: داشتن مدارس 
استاندارد به ارتقای نظام آموزش کمک 

می کند


